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El sector logístic
continua apostant 
per créixer al municipi
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L’Hospital ja té unes
urgències més grans

SANTA PERPÈTUA pàg 17

Arriba un projecte veïnal
per vèncer l’aïllament

Tot a punt per al nou edifici de l’Hospital de Granollers pàg 8

“Salt endavant”

Els productes de la comarca
seranmés competitius aviat
Lliçà d’Amunt acollirà un gran local per professionalitzar la distribució dels aliments de proximitat pàg 18
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MÉS QUE FUTBOL pàg 3

L’èxit del Marroc al Mundial  
ha acabat reforçant la identitat 
marroquina d’alguns vallesans

GRANOLLERS pàg 8
El pintor Bernat Barris
retrata la perifèria:
“També té bellesa”
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Nervis a flor de pell a moltes cases
vallesanes. El sorteig ha decidit
que el Marroc ha de tirar el primer
penal. El jugador marroquí Sabi-
ri es decideix a xutar i fa entrar la
pilota per la dreta del porter es-
panyol, Unai Simón, que es tira a
l’esquerra. Espanya està obligada
a marcar el primer penal per no
quedar-se enrere, però va al pal. I
a partir d’aquí, una història que
acaba sense cap gol de ‘La Roja’ i
amb tres encerts del conjunt mar-
roquí que els fan passar als quarts
de final del Mundial de Qatar.

Als carrers de la comarca se
senten crits d’alegria, algun pe-
tard i clàxons de cotxes que han
sortit a celebrar la victòria del
Marroc. Un equip amb una riva-
litat amb Espanya que va més en-
llà del futbol i que, amb el seu pas
pel campionat i la seva fita his-
tòrica d’arribar posteriorment a
les semifinals, ha posat sobre la
taula la tensió que sempre hi ha
hagut entre els dos països. So-
bretot per culpa del racisme i de
la discriminació. Dues actituds
que marroquins que viuen a l’Es-
tat pateixen o han patit en algun
moment de la seva vida.

PREJUDICIS
La Samar Hammoudan és una
jove d’origen marroquí que va
néixer a Canovelles i que aquest
Mundial s’ha bolcat amb la selec-
ció del Marroc. “He nascut i cres-
cut aquí, i tinc la nacionalitat,
però sempre he rebut insults, me-
nyspreus i adjectius pejoratius
perquè, físicament, no semblo es-
panyola sinó marroquí”, explica a
aquesta publicació. De fet, diu
que només se l’ha considerat es-
panyola en moments comptats i
“per conveniència”. Però amb el

Mundial, després de molts anys
sentint “que no encaixava i que es-
tava oprimida pels prejudicis”,
ha vist l’oportunitat de treure’s tota
aquesta motxilla de sobre. I és que

el bon paper que ha fet la selecció
marroquina ha estat el pretext que
ha permès a Hammoudan, per
primera vegada, sentir-se “orgu-
llosa” dels seus orígens i sentir que
qui la representa “és la comunitat
marroquina i no l’espanyola”, co-
menta. Per això, la canovellina re-
coneix que la fita del Marroc a la
competició mundialista “no no-
més és una qüestió de futbol”. “Ha
servit per trencar la inferioritat

amb què sempre se’ns ha tractat
i, a mi personalment, m’ha permès
veure que no soc menys que la res-
ta, com sempre m’han fet creure”,
explica. 

INCOMPRENSIÓ
En Hakim El Hassan és, com
Hammoudan, un altre jove nascut
a la comarca, concretament a
Granollers, que ha viscut marcat
per ser d’origen marroquí. “Sem-
pre m’he sentit incomprès perquè
ni els espanyols em veuen espa-
nyol ni els marroquins em veuen
marroquí”, explica a Línia Vallès.
“Però, mentre la comunitat mar-
roquina sempre m’ha acollit amb
els braços oberts, els espanyols
sempre m’han fet sentir diferent
de la resta i m’han tractat com un
immigrant que els ve a robar la fei-
na i els diners, quan Espanya és el
meu país”, afegeix. Per això ha es-
tat animant el Marroc durant tot
el Mundial. “És el país pel qual

més estima sento i el que millor
m’ha tractat”, comenta.

MIRADES DIFERENTS
En aquest sentit, tant Hammou-
dan com El Hassan no només
han donat suport a la selecció
marroquina amb totes les seves
forces, sinó que, a més, volien que
Espanya “perdés sempre i contra
qualsevol equip”, diu la canove-
llina. Ara bé, també hi ha punts de
vista amb mirades una mica di-
ferents, com els testimonis de
gent nascuda al Marroc però que
viuen al Vallès Oriental des de fa
molt de temps.

El president de la Comunitat
Islàmica Achoura de Granollers,
Mustafa Bousskhane, fa anys que
viu a la capital vallesana i ha seguit
el Marroc durant tot el Mundial.
“De fet, estem molt contents que
el nostre equip hagi arribat tan llu-
ny”, comenta. “Però si Espanya ha-
gués arribat fins a les semifinals o

fins a la final, també estaríem
contents”, afegeix. Una opinió
compartida per la Soumia, de Mo-
llet, que diu que Espanya li ha do-
nat “molt” i que al partit entre ‘La
Roja’ i el Marroc “tenia el cor di-
vidit”. I és que encara que ells tam-
bé han viscut experiències discri-
minatòries, a diferència dels dos jo-
ves, “no han crescut racialitzats ni
sentit que el seu país no els ac-
cepta”, diu el jove El Hassan, que
reconeix que l’experiència que ex-
plicava l’hi ha generat un cert
“rancor i hostilitat” cap a Espanya.

Un conjunt de sentiments i
d’emocions que han sortit a la
llum al llarg del Mundial que,
més enllà de la competició, “ha
servit per demostrar que el Mar-
roc és un gran país que es mereix
ser tractat igual que els altres i
que els marroquins són tan ap-
tes i vàlids com la resta, tant  dins
del camp com fora d’ell”, conclou
Hammoudan.

Quanel futbol crea identitat
» L’èxit del Marroc al Mundial ha trencat el sentiment d’inferioritat d’alguns vallesans d’origen marroquí
» Testimonis expliquen que els ha permès alliberar-se dels prejudicis que sempre els han acompanyat 

Imatge de la celebració de la victòria de la selecció marroquina al partit amb Espanya. Foto: Twitter (@Emb_Marruecos)

“Els espanyols sempre
m’han tractat diferent i
m’han fet sentir com un
immigrant al meu país”

Olga García
VALLÈS ORIENTAL
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La lupa

En un dia bo, el trajecte en Rodalies de Saba-
dell a l’Estació de Sants es pot fer en quaranta
minuts. Tristament, a la xarxa de Rodalies hi
ha pocs dies bons. Crec que no m’equivoco si

dic que quasi totes les persones amb qui molts matins
faig aquest trajecte estan fartes del servei. Com tam-
poc si afirmo que quasi totes ho continuen fent perquè
no disposen de cap altra alternativa.

Habitualment, els trens de la línia R4 pateixen un
retard crònic d’entre cinc i deu minuts. És a dir, que al
temps de trajecte hi has de sumar com a mínim
aquest temps extra. Òbviament, aquesta dada no apa-
reix als informes de Renfe, però tothom al tren sap que
és certa. És un temps al qual, a més, hi has d’incloure
els retards per les incidències recurrents a la xarxa. En
resum, un trajecte que hauria de durar uns quaranta
minuts l’acabem fent en seixanta o setanta pel cap baix.

Quan m’imagino el temps perdut al llarg de l’any
m’entren calfreds. Algú podria dir que no és temps per-
dut si l’aprofites, i té tota la raó. Sempre m’ha agradat
viatjar en tren. És un moment que moltes persones el
gaudim badant mirant per la finestra o trobant l’ins-
tant de pau per llegir. Ara bé, no tot és tan idíl·lic. Po-
sem-nos en context.

Són tres quarts de set del matí a l’estació de Saba-
dell Centre. A l’andana no hi cap ni una agulla, ja que,
com és habitual, el tren arriba tard i, a més, és un tren
curt. Sí, en hora punta, Renfe posa en circulació trens
amb la meitat de vagons. Com és d’esperar, en pujar-
hi ja no hi ha seients lliures. Tothom s’acomoda com
i on pot i, en arribar a Barberà del Vallès, moltes usuà-
ries ja no poden entrar al vagó i les que som a dins viat-
gem com sardines.

Drets més d’una hora, sense espai i, molt sovint, amb
una atmosfera asfixiant. Com ja us podeu imaginar, el
viatge, lluny de gaudir-lo, es converteix en un suplici
al qual no vols tornar, però del que no pots escapar. Un
atzucac en què, com hem vist fa uns dies, a més, t’hi ju-
gues la vida.

En la darrera dècada, s’han registrat sis accidents
greus a la línia R4 de Rodalies. L’any 2019, dues per-
sones van morir en un accident a Castellgalí i a Vaca-
risses, i fa uns dies, a Montcada, 150 persones també
van resultar ferides. No hi ha dubte que l’estat decadent
i anacrònic de la xarxa de Rodalies és responsable de
l’increment del risc d’accidents ferroviaris i, dissorta-
dament, el de Montcada no serà el darrer.

Fa l’efecte que, com Sísif, que va ser condemnat eter-

nament a empènyer una pedra pendent amunt i quan
arribava al cim la pedra tornava rodolant cap avall, els
milers d’usuàries de Rodalies estem condemnades a pu-
jar al tren cada dia tot i saber que quelcom pot anar ma-
lament. I en aquesta condemna, a més, no rebem cap
mena de comprensió ni empatia.

Penso que, d’una banda, és perquè Rodalies ha es-
tat sempre el transport públic de les classes treballadores
de l’àrea metropolitana. D’aquells que, sense cap altra
alternativa, continuaran agafant el tren tot i el servei de-
nigrant i que arribin tard a la feina o a la universitat. I,
d’altra banda, perquè l’infrafinançament crònic de la xar-
xa de Rodalies per part del govern espanyol mai ha re-
but una oposició ferma dels Governs de la Generalitat,
més interessats en altres qüestions més sumptuoses.

Tanmateix, quan hi ha accidents tothom llença pi-
lotes fora, es proclamen bones intencions i es propo-
sen taules bilaterals pel traspàs de la gestió. I, així i tot,
la realitat és tossuda i milers de persones tornaran a aga-
far demà el tren en condicions que no són acceptables.
Diu el refranyer català que qui dia passa, any empeny
i, no obstant això, estic convençut que arribarà el dia
en què Sísif deixarà d’empènyer la pedra per procla-
mar que la seva paciència s’ha esgotat.

NLes millors
perles

Puja a un cotxe que no és seu, l’engega, avança uns metres i
xoca contra un altre vehicle aparcat i una casa. Abans que

treguis conclusions sobre l’autor dels fets, has de saber que és
un border collie. S’ha convertit en el gos més famós de Gal·les.

Uns investigadors fan reviure virus de 48.500 anys
d’antiguitat que havien quedat sota el gel permanent

de Sibèria. Diuen els científics que no creuen que suposin
gaire perill, però potser no calia jugar-se-la, no?

Una dona aconsegueix el seu somni de graduar-se a la
universitat 71 anys després d’haver-s’hi matriculat per

primer cop. Joyce DeFauw, de 90 anys, ha acabat la carrera i ha
deixat un exemple inesborrable als seus 17 nets i 24 besnets.

El Grinch existeix, però és una dona de Nova York.
Concretament, és la lladre que ha entrat a casa de

l’actor Robert de Niro per robar-li els regals que hi havia
sota l’arbre de Nadal. La policia l’ha detingut in fraganti.

LA FOTOTwitter (@fifaworldcup_es)
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per Marc Cerdà, ambientòleg, doctor en Ciències del Mar i membre de l’Observatori Crític del Canvi Climàtic

Cròniques ferroviàries
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Desarticulat un grup criminal que robava
dades bancàries al Vallès Oriental1

2
Mollet es queda sense quiosc, 
però no per molt de temps

Un camí paral·lel a les vies per connectar
l’hospital i el centre de Granollers

L’illa de vianants de Granollers, més 
a prop de tenir lectors de matrícules

L’Hospital i el geriàtric de Granollers 
estrenen el seu propi documental

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5 Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Safata d’entrada

Fa pocs dies hem pogut co-
nèixer el contingut de la
proposta de conveni ur-

banístic a signar entre l’Ajunta-
ment de Parets i la societat mer-
cantil Arial Fomento, que ha de
donar llum verda a la modificació
del Pla General per encabir la im-
plantació d’una gran superfície co-
mercial, de la marca Lidl, en
l’àmbit conegut com el Plàtan.

Aquesta publicació –com
també la modificació del sostre
residencial, en el ple d’octubre,
per aconseguir el vistiplau del
Departament de Comerç de la
Generalitat– ens demostra que
el govern de la moció de censu-
ra té pressa per executar aquest
pelotazo urbanístic.

Si bé és cert que l’actual
Pla General preveu uns cent ha-
bitatges en aquests terrenys,
dels quals una trentena són de
protecció oficial, la realitat so-
cial i econòmica dels darrers
tretze anys ha canviat i avui dia
es fa inviable tirar endavant
aquell projecte.

Però el que mai pot fer un
govern és adaptar el planeja-
ment als interessos d’un ope-
rador privat, i més si aquest
govern s’omple la boca dient
que vol defensar el comerç de
proximitat.

En l’audiència davant de la
ciutadania, el govern del PSC
i Sumem Esquerres no va sa-
ber donar resposta a les pre-
guntes del veïnat, que no entén
les presses i la precipitació per
aprovar aquests canvis urba-
nístics, si tenim en compte
que falten pocs mesos per a les
eleccions municipals.

Del compromís que Inca-
sòl construiria quaranta ha-
bitatges de protecció oficial en
els terrenys que l’operador
privat cediria a l’Ajuntament,
ni rastre.

En cap dels articles del
text inicial del conveni no
apareix tampoc el compromís
d’Arial Fomento d’assumir
els costos de construcció de la
rotonda de l’avinguda Cata-
lunya amb l’avinguda Lluís
Companys, anunciat des de fa
mesos pel govern de la moció
de censura.

En contraposició, l’Ajunta-
ment de Parets es compromet
a tramitar amb diligència la
modificació del Pla General.
Per què tanta pressa, a què res-
pon aquest interès?

Des d’Ara Parets ERC pen-
sem que les presses no són bo-
nes i insistim que només un
canvi de majoria política a l’A-
juntament el pròxim 28 de
maig de 2023 pot aturar aquest
autèntic despropòsit.
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Molta pressa i poca endreça
per Jordi Seguer (ERC Parets)

A les xarxes

@324cat: Els estats membres de la UE han
arribat a un acord per aplicar un topall al
preu del gas, que no afectarà ni Espanya ni
Portugal perquè ja tenen el topall ibèric.

@julibert_joan: No és una mica fort que
dos jutges a qui es vol recusar puguin vo-
tar en la decisió per recusar-los? Quin con-
cepte de justícia és aquest?

#RevoltaAlTC

@Catinformacio: El sorteig de loteria de
Nadal ha cantat números erronis durant
anys. Una jutge rebutja que s’informi dels
números mal cantats.

#ErrorsALaLoteria #TopallAlGas

Els semàfors

La Generalitat ha acabat les
obres d’ampliació del nou edifici
de l’Hospital de Granollers i de
les urgències de l’Hospital de
Mollet. Dues actuacions que
permetran millorar la qualitat

del sistema de salut 
a tota la comarca. 

pàgines 8 i 10Generalitat

El grup de ball de Sant Fost
Assaig de Dansa ha arribat fins 
a la semifinal del programa de
televisió Got Talent amb un
espectacle basat en el drama 
de la guerra d’Ucraïna. 
En concret, en la història 
de dues noies refugiades.

pàgina 14Assaig de Dansa

El Consell Comarcal del Vallès
Oriental està treballant per crear
una central de distribució de
productes locals a Can Malé,
a Lliçà d’Amunt, per facilitar la

comercialització als productors i,
a la vegada, apropar-los a les
botigues i a la restauració.

pàgina 18Consell Comarcal



7 | 

líniavallès.catPer a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517 23 de desembre del 2022



23 de desembre del 2022

Granollers

| 8

líniavallès.cat

SALUT4El 2023 començarà
amb bones notícies a nivell sa-
nitari a la capital vallesana i, en
general, a tot el Vallès Oriental.
I és que la segona quinzena de ge-
ner entrarà en funcionament el
nou edifici de l’Hospital de Gra-
nollers, segons confirmava di-
vendres passat en una visita a les
instal·lacions el conseller de Sa-
lut, Manel Balcells. Un equipa-
ment que es començava a cons-
truir el setembre de l’any passat
i que “permetrà un punt d'infle-
xió a l'atenció sanitària a la ciu-
tadania de Granollers i de la co-
marca", deia Balcells, que a la ve-
gada recordava que l’ampliació
donarà resposta a les necessitats
sanitàries que hi ha actualment.

En aquest sentit,  el nou edi-
fici, de gairebé 15.000 metres
quadrats, continu a les actuals ur-
gències, acollirà el nou servei
d’urgències, un nou TAC, un
equip de radiologia i un ecògraf
a la planta baixa i, a la primera
planta, una nova Unitat de Cures
Intensives amb deu boxes indi-
viduals i una unitat polivalent de
30 llits, així com un espai per a
un futur bloc quirúrgic de fins a
14 quiròfans. Tot plegat per fer
“un salt endavant en la qualitat
de l’atenció sanitària a la ciutat”,
deia l’alcaldessa, Alba Barnu-
sell, que també destacava que el
nou equipament permetrà a
l’hospital “ser un referent a la co-
marca i també al país”. 

NOU MODEL DE GOVERNANÇA?
A banda del nou edifici, la visi-
ta també va servir perquè Bal-
cells i Barnusell, com a presi-
denta de la Fundació Privada
Hospital Asil de Granollers

(FPHAG), intercanviessin algu-
nes paraules sobre salut i sobre
l’hospital i perquè el conseller li
traslladés a la batlessa la volun-
tat del Govern d'explorar noves

línies de governança de la insti-
tució. I és que, segons deia Bal-
cells, “cal pensar una millor go-
vernança per garantir que mai
més un centre com el de Grano-
llers hagi de sentir que té pro-
blemes propis per donar cober-
tura a la seva població”. Per
això, parlava de la necessitat
d’obrir un diàleg amb el consis-
tori i amb la  FPHAG per “ana-
litzar i veure les diferents possi-
bilitats”. Sobretot ara que, pre-

cisament, el director general de
la FPHAG, el doctor Rafael Lle-
dó, ha anunciat la seva voluntat
de deixar el centre granollerí.

CANVIS EN LA PRESIDÈNCIA
Cal recordar que la setmana pas-
sada, durant una sessió infor-
mativa per fer un balanç de l’a-
ny, Lledó anunciava que des-
prés de 21 anys al capdavant de
la fundació deixarà el càrrec.
Però, encara que no detallava
quin serà el seu camí a partir d’a-
ra ni la seva data exacta de di-
missió, sí que explicava que farà
un pas enrere un cop acabin tots
els projectes que hi ha en curs,
com les obres del nou edifici i el
desplegament de personal que
implicarà, que coincidirà amb la
finalització del Pla Estratègic vi-
gent. Tot plegat en una valoració
on Lledó també explicava que la
seva dimissió ha de permetre al
centre “començar una nova eta-
pa per créixer i enfortir-se”.

Visita del conseller Balcells a les instal·lacions. Foto: Albert Segura/ACN

El nou edifici de l’Hospital
suposarà “un punt d’inflexió”

» Per al conseller de Salut, les obres marcaran un abans i un després
» En una visita el centre parlava d’un possible canvi de governança

El pintor Bernat Barris retrata
la bellesa de la perifèria

ART4“Sempre acostumem a re-
butjar la perifèria, a veure-la gris
i fosca, però aquesta forma part de
les ciutats i també hi ha bellesa en
ella”, explica a Línia Vallès el
pintor granollerí Bernat Barris.
Un punt de vista que ha volgut
transmetre a través de la seva obra
i, en concret, a l’exposició Gra-
nollers, en el centre de la perifè-
riaque divendres s’inaugurava al
Museu de Granollers, on Barris
exposa per primera vegada.  

“Estic molt content perquè
donar a conèixer les meves ob-
res a la meva ciutat és molt es-

pecial per a mi”, explica el pin-
tor. I és que la seva quarantena
de quadres pintats a l’oli es po-
drà veure fins al 9 d’abril. Un
temps durant el qual Barris pre-
tén fer reflexionar la ciutadania
sobre els espais anònims de la
ciutat als quals no s’acostuma a
prestar atenció com la fàbrica
Camp, els camps de Palou, el
marge del Congost o els polígons
industrials de Granollers. Zo-
nes que el granollerí demostra
que “són atractives, tot i ser,
aparentment, menys amables o
agraïdes que el centre”, conclou. 

L’Ajuntament pagarà les
obres de la piscina del CNG

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
assumirà el cost total de les ob-
res per renovar l’antiga piscina
del Club Natació Granollers
(CNG). Una decisió que se sot-
metia a votació al Ple de di-
marts, on es deixava sense efec-
te el conveni anterior, segons el
qual el consistori assumia 4 mi-
lions de cost i el club 615.000 eu-
ros, per aprovar-ne un de nou
que establia que tota la despesa,
de gairebé 6 milions (donat que
el cost de l’obra ha crescut), ani-
rà a càrrec de l’Ajuntament.

En aquest sentit, la decisió

naixia arran de la crisi econòmi-
ca que està travessant el club
que, de fet, també portava al con-
sistori a haver d’intervenir per pa-
gar-li la meitat del deute. Però ara
aquest nou pas per tirar endavant
el club canviarà les coses, ja que,
segons el regidor d'Esports, Álvaro
Ferrer, amb el finançament mu-
nicipal canviaran les condicions de
la concessió de la gestió al CNG de
cara al 2025. Unes condicions que,
segons deia l’alcaldessa, Alba Bar-
nusell, haurà de definir el govern
que surti de les eleccions munici-
pals que se celebraran al maig.

Un dels seus quadres retrata la fàbrica Camp. Foto cedida

Ciutat |Més carrers amb nom de dona
Granollers tindrà dos carrers nous amb nom de dona: el nou vial que es farà al
costat del camp de futbol del carrer Girona, que durà el nom d’Antònia Roura,
i el que es farà darrere del pavelló del Congost, que es dirà Clara Campoamor.

“Cal garantir que mai
més hi hagi problemes
per donar cobertura 
a la població”
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SALUT4Les urgències de l’Hos-
pital de Mollet han passat de tenir
1.000 metres quadrats a tenir-ne
1.500. I és que divendres, el con-
seller de Salut, Manel Balcells, in-
augurava l’ampliació de les noves
instal·lacions donant així per fi-
nalitzades unes obres que co-
mençaven al març i que han cos-
tat gairebé dos milions d’euros.

En aquest sentit, aquest nou
espai de 500 metres quadrats
que s’ha aixecat ocupant el que
abans era una zona d’aparcament
d’ambulàncies, inclou 11 punts
d’atenció per a les urgències de
menys gravetat, pediatria, trau-
matologia, cirurgia, pacients crí-
tics i pacients geriàtrics o fràgils.
Tot això, juntament amb unes
boxes especials per tractar les in-
feccions respiratòries i un nou
servei de diagnòstic per imatge
que permetrà fer a les mateixes
urgències radiografies, mamo-
grafies, ecografies, ressonàncies
i altres proves que permeten ob-

servar l’interior del cos. Un pas
que té per objectiu millorar l’a-
tenció al pacient i que, a banda,
ha permès alliberar l’espai on fins
ara hi havia les urgències de ni-
vell 1, que es destinarà a altres
usos de l’hospital. 

Per tot això, des de la Plata-
forma per la Sanitat Pública del
Baix Vallès valoren positivament
la reforma. “L’ampliació era ne-
cessària i estem contents”, diu

Antonio López, portaveu de la
plataforma, a Línia Vallès. Ara bé,
“si hi ha més espai calen més sa-
nitaris”, afegeix. Per això, aques-
ta publicació ha traslladat a la Fun-
dació Sanitària Mollet una pre-
gunta en aquesta línia, a la qual
han respost dient que s’han in-
corporat “professionals d’infer-
meria, auxiliars, treballadors so-
cials, portalliteres, administratius
i tècnics de diagnòstic per imatge”.

El conseller Balcells va inaugurar l’espai divendres. Foto: Salut

L’Hospital de Mollet ja té
unes urgències més grans

» El conseller de Salut inaugurava divendres les noves instal·lacions
» S’han afegit 500 metres quadrats i més professionals al centre

Mollet es queda sense quiosc,
però no per molt de temps

SOCIETAT4Mollet ja no té cap
quiosc obert. I és que l’últim que
quedava, a la rambla Fiveller, va
abaixar la persiana diumenge.
Un fet que molts ciutadans la-
menten, però també els partits de
l’oposició i el mateix Ajuntament.
Per això, es va tractar el tema al Ple
de dilluns, on el primer tinent d’al-
calde Raúl Broto deia que “la vo-
luntat del consistori és que el
quiosc es mantingui obert”.

En aquest sentit, davant les
preguntes de Ciutadans, de Mo-
llet en Comú Podem i d’ERC,
Broto explicava que l’Ajuntament

està “treballant per buscar la mi-
llor solució”. Però, a la vegada, re-
cordava que “els quioscos són
concessions públiques” i que, per
tant, “hi ha d’haver un procés de
licitació que porta uns mesos”, afe-
gia. Encara que, mentrestant, la
intenció és que algú pugui obrir el
quiosc de manera temporal. Per
això, Broto avançava que han fet
“una autorització provisional” que
permetria a una altra persona
regentar el quiosc. “De fet, ara es-
tem a l’espera de reunir-nos amb
aquesta persona i que ens comu-
niqui la seva decisió”, concloïa.

CULTURA4L'entitat CRA'P-Pràc-
tiques de Creació i Recerca Ar-
tística, podria estar vivint els
seus últims dies, ja que segons ex-
pliquen els seus membres en un
comunicat, l’arribada de la pan-
dèmia ha fet que, a poc a poc, el
model de l’entitat “hagi deixat de
ser sostenible”. I és que el seu fi-
nançament prové únicament de
tres fonts: les quotes dels socis
fundadors, les aportacions dels
col·laboradors i les activitats de
pagament que organitzen.

En aquest sentit, la covid-19
ha fet que les inscripcions a aques-
tes activitats hagin baixat, fent-los
perdre aquesta font d’ingressos
que per a l’entitat era essencial.
Per això, ara estan fent una crida
per aconseguir col·laboradors
que puguin fer aportacions que
van des dels 5 fins als 15 euros per
ajudar a pagar les despeses fixes
de la sala. “Si ara som 47, neces-
sitem ser el doble per poder tirar
endavant, per  fer l’espai sosteni-
ble en el temps i per garantir la

seva continuïtat més enllà de
possibles subvencions i dona-
cions puntuals”, diuen en l’escrit. 

Tot plegat, per salvar una en-
titat que ja té 12 anys de trajectò-
ria i que té l’esperança de conti-
nuar celebrant molts aniversaris
més i, sobretot, de continuar  ge-
nerant i acollint activitats rela-
cionades amb les arts escèniques
en un espai dedicat a “la creació,
l’exhibició, la formació i l’inter-
canvi de coneixements”, conclo-
uen des de CRA’P.

Diumenge va ser l’últim dia que va obrir. Foto: Twitter (@martavilaret)

CRA’P, enperill d’extinció

Imatge d’arxiu d’una de les activitats que organitza l’entitat. Foto: CRAP’S

Poesia | Un guardó en honor a Joan Aliguer
Joan Aliguer va ser una de les figures culturals molletanes més importants

del segle passat per la seva trajectòria en la poesia. Per això, dissabte se
celebraven uns premis poètics amb el seu nom, que guanyava Pere López.
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Parets ja té un documental
sobre el seu teixit cultural

CULTURA4Parets ja ha estrenat
el seu propi documental. I és que
divendres, el teatre Can Rajoler
s’omplia de gom a gom per veu-
re a la gran pantalla El Trayecto,
del paretà Paco Heredia. Una
peça audiovisual que es configu-
ra com “una oda” als paretans, ex-
plicava Heredia, i com “un viatge
a través de molts espais del mu-
nicipi i sobretot del teixit cultural”,
afegia. En concret, a través del tes-

timoni de la dramaturga Queralt
Riera, l’artista Iris Paris, la balla-
rina Katerina Lopez, el director de
l'Escola de Música, Jordi Azagra,
i el responsable del Centre d'Es-
tudis Musicals, Ernesto Briceño.

Un conjunt de fonts que han
permès crear “un documental
meravellós”, deia l’alcalde, Fran-
cesc Juzgado, que a la vegada
destacava que el film “ha cobert to-
tes les expectatives inicials”. 

Ampli ventall de propostes
per als dies grans de Nadal

NADAL4A les portes de la Nit
de Nadal, Parets ja està a punt
per a una de les èpoques més es-
pecials de l’any que celebrarà
amb un ampli ventall d’activitats
que l’Ajuntament ha preparat. I
és que, tot i que ja es va donar el
tret de sortida a les primeres ac-
tivitats nadalenques el primer
cap de setmana de desembre,
encara queden per endavant les
propostes més destacades del
programa municipal.

Entre les més esperades hi
ha els concerts musicals, els es-
pectacles de teatre i dansa, el
Tió, la Revetlla de Cap d’Any del
Poliesportiu Municipal i la Ca-
valcada de Reis. Encara que si
alguna iniciativa ha de ser la
protagonista d’enguany aques-
ta serà la pista de gel que s’ha
instal·lat a la plaça Dr. Trueta,
que precisament s’inaugura
avui, amb accés gratuït per a tot-
hom, fins al 5 de gener.

ECONOMIA4Parets s’està con-
vertint en un pol d’atracció d’em-
preses i d’indústria. En concret,
del sector logístic per la bona co-
municació dels polígons, que es-
tan a tocar de la C-17 i de l’AP-7.
I és que la ciutat ha rebut tres no-
ves incorporacions que aug-
menten el seu sostre logístic.
D’una banda, el nou centre lo-
gístic de 6.000 metres quadrats
que l’empresa de serveis logístics
Moldstock Logística acaba de
posar en funcionament, i de l’al-
tra dues naus que dues empreses
diferents estan construint.

En aquest sentit, Moldstock
s’ha ubicat al polígon industrial
Can Volart, on ha aixecat unes
instal·lacions dedicades a em-
magatzemar productes i a pre-
parar comandes que han de do-
nar resposta a “l'increment de la
demanda”, explica Javier Mal-
aver, Managing Director de la
companyia. Mentre que, d’altra
banda, la promotora catalana
Analin està avançant les últi-
mes fases d’unes instal·lacions de
gairebé 8.000 metres quadrats a

l’accés al polígon Llevant, que
posteriorment llogarà a les em-
preses que hi estiguin interessa-
des, i el Grup Laimo està cons-
truint un edifici de 27.000 metres
quadrats als terrenys on havia es-
tat la rotativa del grup Zeta. En
concret, una nau de 14.500 me-
tres quadrats i una altra de 13.150
que podrien acollir entre una i sis
empreses logístiques. 

Segons explica a Línia Vallès
el president de la patronal Cecot,
Xavier Panés, tot aquest aug-

ment de la presència del sector
logístic no és pas casualitat. “Les
empreses estan tendint a decidir
que les cadenes d’aprovisiona-
ment siguin més curtes i a apro-
par-les als centres productius”,
comenta. Per això, “el 70% del
sòl industrial demandat és per al
sector de la logística”, afegeix.
“Una tendència que encara con-
tinuarà a l’alça”, afirma, sobre-
tot al Vallès, en ser “la regió
més industrialitzada del Sud
d’Europa”, conclou Panés. 

Imatge del centre logístic de Moldstock. Foto: Moldstock

El sector logístic continua
apostant per Parets

Política | Salvador Illa, a Parets
El primer secretari del partit socialista, Salvador Illa, va participar diumenge

en la tradicional trobada de Nadal del PSC Parets, on destacava la “bona
feina” que està fent el govern local en la seva tasca per “millorar la ciutat”.
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Pas endavant per urbanitzar
els terrenys del carrer del Sol

MARTORELLES4L’Ajuntament
de Martorelles ha emès un de-
cret d’alcaldia que permet tirar
endavant els tràmits per urba-
nitzar els terrenys del carrer del
Sol que hi ha davant de l’edifi-
ci del consistori. 

Aquest anunci es va publicar
fa uns dies al Butlletí Oficial de
la Província de Barcelona
(BOPB) i permet a la propietat
privada dels solars construir-hi.
Aquesta iniciativa tirarà enda-
vant de manera definitiva quan
tots els posseïdors d’aquells

terrenys es reuneixin, es posin
d’acord i comencin a repartir
costos. Un cop arribat a aquest
punt, hauran de presentar un
projecte d’obres a l’Ajunta-
ment, perquè hi pugui donar el
seu vistiplau. 

Entre els propietaris hi ha la
Sareb, el banc dolent, que té
prop de la meitat de la superfí-
cie d’aquest sector en propietat. 

En principi, la intenció dels
propietaris seria urbanitzar els
carrers per poder vendre aques-
tes parcel·les. 

SANT FOST4El grup santfos-
tenc Assaig de Dansa va partici-
par en la semifinal del programa
de televisió Got Talentdel 13 de
desembre. Ho van fer amb un es-
pectacle de dansa basat en el
drama de la guerra a Ucraïna. A
través d’una treballada coreo-
grafia, el grup va visibilitzar els
estralls bèl·lics i la tragèdia dels
refugiats. “Hi ha moltes mane-
res d’explicar una bona història,
la nostra és ballant”, van ex-
pressar a sobre de l’escenari els
integrants d’Assaig de Dansa,
que van inspirar-se en les expe-
riències dues noies refugiades
ucraïneses que conviuen amb el
grup, l’Oxana i la Marina. 

L’EMOCIÓ DEL JURAT
“M’he emocionat una altra ve-
gada”, va afirmar Paula Eche-
varria, membre del jurat. La
cantant Edurne, per la seva
banda, va moure’s en la matei-
xa línia. “No només balleu, ex-
pliqueu tantes històries que ar-
ribeu molt a dins”, va dir-los. Per
la seva banda, l’actor i humorista

Dani Martínez va celebrar que el
grup hagués mantingut tan alt el
nivell a les semifinals. Tanma-
teix, Risto Mejide, el jutge més
dur del programa, va reconèixer
que l’actuació no l’havia emo-
cionat. “És massa lacrimòge-
na, molt evident, aconsegueix
l’efecte contrari”, va expressar-
lo, tot i que va valorar l’esforç del

grup de dansa. Sigui com sigui,
les votacions posteriors del pú-
blic no van ajudar i, malaura-
dament, Assaig de Dansa no va
poder obtenir el passi a la final
del talent show.

L’escola Assaig de Dansa va
ser fundada el juny del 2016 en
una antiga fàbrica d’alumini que
es va habilitar per a un nou ús.

Integrants de l’escola de dansa Assaig. Foto: Aj. de Sant Fost

Assaig de Dansa porta a 
‘Got Talent’ el drama d’Ucraïna

Una imatge dels solars en qüestió. Foto: Google Maps

Martorelles |Torna el pessebre vivent
Després dels gairebé tres anys de pandèmia, el pessebre vivent de

Martorelles torna a representar-se. Enguany se celebra la 45a edició 
del pessebre, que estrena nova il·luminació per fer-la més sostenible. 
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El Montornès més solidari
uneix les mans de 350 joves

SOCIETAT4Ni més ni menys
que 350 alumnes. Aquesta és la
xifra de joves que  dimarts van
fer una cadena humana per de-
mostrar la cara més solidària de-
Montornès. Després de dos anys
sense poder-se celebrar per cul-
pa del confinament i la pandè-
mia, els estudiants de l’Institut
Marta Mata del municipi baix
vallesà van unir altre cop les se-
ves mans des de la plaça de
Pau Picasso fins al magatzem de
Càritas Parroquials, al Camí
Antic de Martorelles. 

D’aquesta manera, els jo-

ves montornesencs van trans-
portar prop de 60 quilos d’ali-
ments que havien recollit du-
rant els dies previs a la cadena
humana. Alhora, la cadena tam-
bé va servir per fer arribar una
gran quantitat de roba a les
persones que tenen menys re-
cursos. Tot un gest en els mesos
més freds de l’any. Segons ex-
pliquen des de l’Ajuntament de
Montornès, l’acció va comptar
“amb la implicació de tot l’a-
lumnat, sobretot dels estudiants
de quart del Servei Comunita-
ri, i del professorat del centre”. 

MONTMELÓ4Només feia un
any que havia mort el dictador
espanyol Francisco Franco i l’Es-
tat es preparava per a la demo-
cràcia.  Era l’any 1976 i entre al-
tres efemèrides, cal destacar la
mort de l’escriptora de novel·les
d’intriga Agatha Christie. Just
havia acabat la guerra del Viet-
nam i faltaven pocs anys perquè
la Unió Soviètica comencés la
seva creuada imperialista a l’Af-
ganistan. Molt lluny de la gran
història que surt en els llibres,
aquell any, a Montmeló, també
passaven coses. Concretament,
el 1976 era l’any del naixement
de l’Agrupa. I malgrat que no
sempre és així, la petita història,
aquesta petita història d’una as-
sociació, també quedarà recolli-
da en els llibres d’història. 

El passat 11 de desembre,
l’organització va presentar His-
tòria de l'Agrupa, Associació
Cultural de Montmeló. Es trac-
ta d’un llibre escrit per Àngels
Martí, Eva Butjosa i Maria An-
tònia Carrasco, en la qual que-
den reflectits els 45 anys de

vida d'aquesta entitat cultural
de Montmeló.

L’acte, que va tenir lloc a la
seu social de l’entitat amb una
platea plena, demostra la im-
portància de l’Agrupa. Una re-
llevància que queda plasmada en
les paraules de les autores en la
introducció del llibre: “La cultu-
ra s'expressa per moltes vies, i un

dels aspectes que marca la dinà-
mica d'un poble, és a través de la
vitalitat que manifesten les agru-
pacions, els col·lectius i les enti-
tats que la desenvolupen”. “L’A-
grupa, sobretot en els seus pri-
mers anys,  va ser clau a l’hora de
recuperar i treballar per apropar
la cultura catalana al municipi”,
sentencien les escriptores. 

La presentació del llibre es va fer l’11 de desembre. Foto: Aj. Montmeló

Els 45 anys d’història de
l’Agrupa, reunits en un llibre

Sobretot hi van participar els alumnes de quart. Foto: Ajuntament Montornès

Montmeló | Pep Benach es presenta com a candidat
Aquest diumenge serà la presentació oficial de Pep Benech com a 

candidat de Fem Montmeló a l’alcaldia per a les pròximes eleccions 
municipals. L’acte es farà a dos quarts de dotze al costat de l'Estació Jove.
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L’esperit nadalenc inunda 
els carrers llagostencs

LA LLAGOSTA4Nadal ja és aquí
i a la Llagosta es nota. Després
del Concert de Nadal de l’Esco-
la Municipal de Música que va
tenir lloc ahir, dijous, al vespre,
el municipi té pendents moltes
més activitats relacionades amb
les festes més màgiques de l’any.

Aquest mateix divendres,
des de les cinc de la tarda i fins
a les vuit del vespre, els més pe-
tits podran celebrar amb el Pare
Noel i Willy Wonka una rua
plena de sorpreses. El dia de
Sant Esteve, la canalla podrà
fer cagar el Tió amb la colla de

diables Llagostes de l’Avern.
Fins al dia 29, a més, encara es-
tarà disponible el Parc infantil de
Nadal, mentre que el 2 de gener
començaran les propostes rela-
cionades amb els Reis d’Orient,
que acabaran amb la cavalcada,
el vespre del dia 5.

Més enllà de les activitats per
a nens i nenes, a la Llagosta tam-
bé hi haurà actes per a joves i
adults. En són bons exemples la
Disco-mòbil de la Nit de Nadal
i la festa de Cap d’Any, dues ce-
lebracions que aportaran les do-
sis necessàries de gresca.

SANTA PERPÈTUA4El projecte
pilot A-porta ha aterrat al barri
de Can Folguera de Santa Per-
pètua per fomentar el teixit ve-
ïnal com a eina per “revitalitzar
els barris i acabar amb l’aïlla-
ment de les persones”, tal com
expliquen des de l’Ajuntament.
Es tracta d’una iniciativa creada
per la Confederació d’Associa-
cions Veïnals de Catalunya que
ja s’ha desplegat a barris d’altres
ciutats des del 2016.

En el marc d’aquest projec-
te social, diversos veïns coneguts
al barri en qüestió fan visites a la
resta del veïnat per donar-los su-
port, consells i recursos per mi-
llorar la seva qualitat de vida.
Aquestes figures reben el nom de
“picaporta”, i a Can Folguera se
n’han seleccionat vuit. En les úl-
times setmanes, s’ha fet el pro-
cés de selecció, i ara les persones
escollides rebran formació sobre
comunicació emocional i sobre
la missió del projecte en general.
A partir del 2 de gener, comen-
çaran a fer les visites.

Els ‘picaporta’ han de dedi-

car unes 25 hores mensuals a
participar en la iniciativa, i tre-
ballen amb un equip coordinat
i sota la supervisió d’un profes-
sional. A Santa Perpètua, se
centraran en el suport a la gent
gran del barri i en l’assessora-
ment energètic. La previsió és
que, en aquesta primera prova
pilot al municipi, els col·labo-

radors arribin fins a 500 llars de
la zona antiga de Can Folguera
de cara al mes d’abril.

El projecte A-porta de la
Confederació d’Associacions
Veïnals de Catalunya compta
també amb el suport de l’A-
juntament de Santa Perpètua,
de l’Obra Social La Caixa i de
l’empresa CASSA.

Alguns ‘picaportes’ del barri de Can Folguera. Foto: Aj. Santa Perpètua

‘A-porta’: xarxa veïnal a Can
Folguera per vèncer l’aïllament

La Llagosta s’ha bolcat amb les activitats nadalenques. Foto: Pexels

Santa Perpètua | Èxit de la Fira de Nadal
La plaça de la Vila i la Rambla de Santa Perpètua es van

omplir dissabte passat amb una trentena de parades amb
motiu de la Fira de Nadal, que va ser tot un èxit de públic. 
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LLINARS4Renfe ha adjudicat
les obres de reforma de l’estació
de Llinars per 3,5 milions d’eu-
ros a la unió temporal d’empre-
ses (UTE) Villar i Alpi Llinars.
Tot plegat, amb un termini d’e-
xecució d’un any que servirà
per renovar tot l’edifici i, a més,
construir-ne un de nou a la zona
de l’aparcament que permetrà
controlar l’accés a les andanes
des de la banda oposada a l’edi-
fici de l’estació. 

Adjudicades les
obres de reforma
de l’estació

CARDEDEU4Un grup d’alum-
nes de l’Institut Manuel Raspall
ha pintat un mural a la placeta
del CAP per reivindicar que el
sistema educatiu tingui en comp-
te la salut mental del jovent.
Una iniciativa que ha rebut el su-
port del personal de l’Institut Ca-
talà de Salut i de les àrees de jo-
ventut i salut pública municipals,
i que sorgia del debat i la crítica
dels joves del municipi al siste-
ma educatiu actual.

Mural per
reivindicar la
salut mental 

LES FRANQUESES4L’Agrupa-
ció Santa Eulàlia ha organitzat
aquest cap de setmana passat el
24è any el pessebre vivent, al
bosquet que envolta l’església de
Santa Eulàlia de Corró d’Avall.
Una edició d’èxit que represen-
tava una dotzena d’escenes en-
tre les quals destacaven algunes
de noves i d’altres que durant la
pandèmia no s’havien pogut fer
per les restriccions.

Èxit del 24è
pessebre vivent
de les Franqueses

CANOVELLES4Com cada any
per a aquestes dates, el Teatre
Auditori de Can Palots acollirà
l’obra més esperada del Nadal,
Els Pastorets, que es represen-
taran els dies 26 de desembre, i
el 7 i 8 de gener a les set de la tar-
da. Enguany, amb personatges,
aventures i escenaris nous i amb
una posada en escena més pro-
fessional, ja que s’han estat fent
diversos tallers per millorar la
feina dels actors.

Els Pastorets
tornen a Can
Palots

CALDES DE MONTBUI4El 3, 4 i
5 de gener el Parc de Can Rius de
Caldes de Montbui es tornarà a
transformar en el Parc dels Reis
Mags. Un campament on els in-
fants del municipi podran en-
tregar les seves cartes als patges
reials i als mateixos reis, just
abans de viure la nit més màgi-
ca de l’any amb una Cavalcada
que repetirà el recorregut de
l’any passat, des de l’antiga pre-
só fins a la zona d’El Tint.

El campament
reial torna al Parc
de Can Rius

LA ROCA4Any nou, gespa nova.
El camp de futbol municipal de
Santa Agnès de Malanyanes
comptarà amb nova gespa el
2023, ja que segons informen
des de l’Ajuntament l’actual ges-
pa “presentava moltes deficièn-
cies”. Per això, aquesta mateixa
setmana han començat les obres
que s’allargaran tres setmanes i
que també inclouran la instal·la-
ció d’un nou marcador.

El camp de futbol
estrenarà el 2023
amb gespa nova

ECONOMIA4Els productes de
proximitat, per poder ser comer-
cialitzats i competir al mateix ni-
vell que els productes que fabri-
quen les grans marques, necessi-
ten una logística professional que
els permeti arribar fins a les boti-
gues i la restauració. Per això, el
Consell Comarcal està treballant
per crear una central de distribu-
ció de productes locals a l'Espai
Can Malé de Lliçà d'Amunt. Unes
instal·lacions que acolliran els ali-
ments dels productors de la co-
marca que formen part de la Xar-
xa Productes de la Terra (XPT),
que agrupa més d'un miler d'em-
preses de productes alimentaris
fets a la província de Barcelona.

“Hi havia una necessitat dels
productors perquè un dels pro-
blemes que tenen és la comercia-
lització del seu producte, i també
vam veure que des de la restau-
ració i l'àmbit hoteler també tenien
dificultats per saber a on adreçar-
se per trobar productors locals”,
explicava divendres el conseller de
Turisme del Consell Comarcal,
Àlex Valiente, en la presentació del
projecte. Una iniciativa que vol ser

realitat al llarg del 2023 i que a ho-
res d'ara compta amb 170 inscrits
que veuen una oportunitat en
aquesta central de distribució. I és
que segons expliquen des del
Consell Comarcal, “només amb
una trucada restaurants i botigu-
es podran demanar tots els pro-
ductes locals que necessitin”.

Tot plegat en un espai de 420
metres quadrats que l'Ajunta-
ment de Lliçà d'Amunt ha cedit al
Consell Comarcal i que diven-
dres visitaven diversos productors
locals. Entre ells alguns membres

del Clúster Craft Beer, el conjunt
d'empreses catalanes dedicades a
la producció de cervesa artesanal,
amb seu a Lliçà d'Amunt, que con-
sideraven “molt interessant” la
proposta. Mentre que, d'altra ban-
da, també visitaven l’espai alguns
membres de la XPT, en la qual està
implicada la Gerència de Comerç
de la Diputació de Barcelona, que
explica a Línia Vallès que la ini-
ciativa “suposa un pas endavant”
i a la vegada “un gran repte que
pretén apropar eficientment el
producte local a la clientela final”.

La presentació del projecte, divendres passat. Foto: Consell Comarcal

Pas per professionalitzar la
distribució de productes locals

La comarca envia lots de
Nadal a famílies d’Ucraïna

SOLIDARITAT4A les portes de
Nadal, les famílies vallesanes
omplen el seu rebost per fer
front als grans àpats. Però, llu-
ny d’aquí, a Ucraïna, la guerra
impedeix a tots aquells qui con-
tinuen al país celebrar aquest pe-
ríode amb normalitat. Per això,
l’entitat comarcal Som Ucraïna,
constituïda aquest any per va-
llesans originaris d'aquest país,
està enviant lots de Nadal a la
zona en conflicte.

Torrons, embotits, joguines o
roba són algunes de les coses que
s’estan portant fins allà. Però
també cartes, dibuixos o altres de-
talls més personalitzats que per-
metin establir un contacte més
estret entre les famílies de la co-
marca i les d’Ucraïna. Tot plegat,
per fer-los sentir que el Vallès
Oriental els recolza i, a la vegada,
per fer-los oblidar durant alme-
nys un moment la guerra i apro-
par-los l’esperit nadalenc.Foto: Bernat Vilaró/ACN

Ocupació | Creixen els ERO a la comarca
Al novembre va tornar a registrar-se, de nou, un lleuger creixement de la xifra
d’Expedients de Regulació d’Ocupació al Vallès Oriental. En concret, se’n van

registrar onze, quatre més que a l’octubre, que van afectar 168 persones.
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Esports Bàsquet | El CB Granollers visita l’AB Premià
El conjunt de Martí Roget visitarà el pròxim dissabte 14 de gener l’AB Premià, en partit

corresponent a la 12a jornada de la Copa Catalunya femenina. El CB Granollers hi arribarà després
de la seva primera victòria del curs, per 59-51 i contra el SESE, el passat 17 de desembre.

Hi ha persones que amb les se-
ves primeres paraules i reflexions
i, sobretot, amb la mirada i els
gestos, ja et transmeten que te-
nen pau interior i la consciència
molt tranquil·la. "Soc en Mi-
quel Luque, un esportista para-
límpic que ha participat en sis
Jocs Paralímpics i que sempre
posa molta passió al que fa i gau-
deix molt a la piscina i l'aigua",
es presenta el nedador paretà en
una entrevista per al portal In-
finia Accesibilidad.

En una conversa àgil i íntima,
Luque explica que va començar
a nedar des de ben petitó per re-
comanació mèdica i terapèutica.
El 1992 va ser l'any clau per a tot
el que ha passat després, perquè
va ser quan va descobrir que
també se celebraven els Jocs
Paralímpics: "Llavors em vaig
posar seriosament a entrenar-me
i treballar per poder complir el
meu nou somni, que era dispu-
tar-ne almenys una edició".

EL FUTBOL
De petit l'atreia el futbol, però en
aquell moment anava amb mu-
letes, i l'únic esport en què sen-
tia lliure era la natació: "A l'ai-
gua podia estar sense muletes ni
tampoc necessitava la cadira
de rodes. Em podia sentir igu-
al que la resta de companys i
companyes, comptar amb les
mateixes oportunitats... A més,
tenia traça a l'aigua".

Amb el temps, la natació s'ha
convertit en la seva manera de

veure i de viure, també de ser. En
la seva teràpia i en la seva ob-
sessió i passió quan ha de pre-
parar competicions com els Jocs
Paralímpics o els campionats
del món. "Quan em preparo per
a un esdeveniment m'hi poso
més seriosament", explica.

UN PARÈNTESI
Quan fa esport, per unes hores fa
i viu en un parèntesi, descon-
necta absolutament de tots els
problemes que pugui arrossegar
en aquell moment, i se centra ex-
clusivament en el que està fent,
per fer-ho el millor possible.

S'estima la vida i no col·lec-
ciona excuses, més aviat les de-
testa. "Tot i les meves restric-
cions, tinc una vida fàcil, còmo-
da, molt competitiva i ràpida.
Cada dia necessito sessió amb el
fisioterapeuta i anar a la piscina,
també faig xerrades, assoleixo al-
tres compromisos, soc a casa...
Sincerament, fer el que faig no

em suposa un gran esforç", en-
raona el nedador paretà, molt
agraït a l'esport i, en concret, a la
natació per haver-li regalat uns
valors sòlids que aplica sempre.

Es refereix a virtuts com la
constància i la tenacitat, al com-
promís i la disciplina, a ser bona
persona i saber i poder confiar
en les persones que li poden aju-
dar en el camí. "Quan veus el pas

del temps i et gires per veure el
teu recorregut, valores encara
més l'esforç i la dedicació in-
vertits, i, és clar, a qui t'ha aju-
dat durant el procés", afegeix.

ADJECTIUS
No li agrada gaire definir-se ni
etiquetar-se amb adjectius, però
fa un esforç: "Em sento una per-
sona feliç, dinàmica i divertida
que a vegades és ingènua. Soc
fort i intento aconseguir els meus
objectius i no m'agraden els pro-
blemes. Més que no agradar-
me... Els evito. Tampoc m'agra-
da discutir", confessa Luque.

Sent que en l'esport ha gua-
nyat moltes medalles i s'ha su-

perat molts cops, i que ara tam-
bé li encantaria penjar-se al coll
"la medalla de la vida". "Ser un
bon pare, veure el meu fill feliç
i intentar educar-lo bé. Aquesta,

la de la vida, seria, sens dubte, la
millor medalla", afegeix.

Quins consells els donaria
Luque a les noves generacions
d'esportistes? "Ostres, realment

és una pregunta difícil... Sempre
els dic als nens i a les nenes que
facin i gaudeixin de l'esport i
que, si els agrada molt, no es
rendeixin mai. Podran fallar
mil vegades, però crec que qual-
sevol persona pot arribar a ser
campió del món si s'hi dedica i
s'hi deixa l'ànima, si no llença la
tovallola. Quan nedo faig més de
8000 braçades. Si ho multipli-
ques per un any o, fins i tot pels
més de 25 que fa que ho faig,
imagina't quina seria la xifra...
I el meu entrenador em diu
que encara hem de millorar.
La constància i xalar és l'únic
camí per créixer", respon, or-
gullós, el nedador paretà.

Toni Delgado
PARETS

La llibertat deMiguel Luque 
» El nedador paralímpic paretà confessa que de petit a l’aigua es podia sentir “igual que els companys”  
» “Em sento una persona feliç, dinàmica i divertida i a vegades és ingènua”, diu a ‘Infinia Accesibilidad’

Miguel Luque als Jocs Paralímpics de Tòquio 2020. Foto: Comité Paralímpico Español

“Soc un nedador
paralímpic que sempre 
posa molta passió 
al que fa”, destaca 

"Tot i  les meves
restriccions, tinc una
vida fàcil,  competitiva 
i ràpida", afirma
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Juan Diego Botto es posa a la pell de Fe-
derico García Lorca per acostar-nos els as-
pectes menys coneguts de la vida i l’obra
del poeta, amb la voluntat de trobar allò
que ens interpel·la i fer-lo viu i actual. Amb
ironia i emotivitat, l’autor relata la seva tra-
jectòria artística, la seva vida personal i la
seva necessitat de llibertat.

Al Teatre Nacional de Catalunya (TNC).

Teatre

Una noche sin luna
Juan Diego Botto

L’àlbum de debut de la cantautora de Gra-
nollers Laia Llach ja és aquí: Sol d’hivern (La
Catenària) ha vist la llum aquest mes de
desembre. Es tracta d’un disc format per
una desena de cançons en les quals la gui-
tarra té un gran protagonisme. “La so-
noritat de la guitarra i la veu  és el so que
soc capaç de crear i és el so amb què vull
donar-me a conèixer”, ha dit a Enderrock.

Música

L’Elena (Vicky Luengo) i l’Iván (Pol López)
decideixen construir una nova vida al
bosc, però aleshores comencen a sorgir
diferències entre ells: tenen punts de vis-
ta diferents sobre com viure a la natura.
Això posarà en perill el seu futur com a
parella. Suro té deu nominacions als
Premis Gaudí i dues (millor actriu i di-
recció novella) als Premis Goya. 

Pelis i sèries

Suro
Mikel Gurrea

Sol d’hivern
Laia Llach

Llums de Sant Pau 
Nadal ja és aquí i una de les millors maneres de gaudir-lo
a Barcelona és, sens dubte, visitant Els llums de Sant Pau.
Des del passat 22 de novembre i fins al 15 de gener, el

recinte modernista de Sant Pau està completament il·lu-
minat i ofereix una experiència immersiva a qui el visita.
És el segon any consecutiu que es fa aquest espectacle
lumínic a l’històric edifici barceloní, i en aquesta ocasió
porta per títol L’univers de la llum. Es tracta d’un recorre-
gut ampliat respecte al de l’any passat i permet als assis-

tents endinsar-se “dins dels misteris del cosmos”.

Aitana Ocaña (Sant Climent de Llobregat, 1999)
no ha deixat de créixer com a artista des que va
sortir de l’acadèmia d’Operación Triunfo 2017. A
més de vendre discos a dojo i d’omplir estadis a
vessar amb els seus concerts, la jove cantant s’ha

atrevit també amb el món de la interpretació.
Aquest mes de desembre s’ha estrenat la seva pri-
mera sèrie, La última, a Disney +. Es tracta d’una

història d’amor que protagonitza amb Miguel Ber-
nardeau, fill d’Ana Duato i actor d’èxit, que fins fa
poc era la seva parella sentimental. I és que, des-

prés d’una setmana promocionant plegats la sèrie
i concedint entrevistes fent veure que estaven tan
enamorats com sempre, va saltar una notícia del
tot inesperada: la relació s’havia acabat. A partir

d’aquí, les xarxes socials es van omplir d’imatges i
de comentaris analitzant l’actitud de tots dos du-

rant la promoció de la sèrie. Hi havia pistes.

A I T A N AQUI ÉS?
ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser una jove estrella de la música
I ara també és actriu

Famosos

Deixar la relació amb Miguel Bernardeau
Justament després d’haver estrenat una sèrie romàntica junts 

Analitzen cada entrevista
Ara tothom veu senyals durant la promoció de la sèrie

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

La Rita se’n va als Estats Units a fer d’au-
pair sense saber-ho del tot. Un dia es tro-
ba a l’aeroport de Barcelona preparada
per agafar un avió que, teòricament, l’ha
de dur a Nova York, on aprendrà anglès
durant l’estiu. Però el seu ínfim coneixe-
ment de la llengua la porta, per caram-
bola, fins a Atlanta, a casa dels Bookland,
on tindrà cura dels tres fills de la família.

Llibres

Les calces al sol
Regina Rodríguez Sirvent

| The Witcher 3
La tercera entrega de la saga The Witcher barreja aventura, rol i acció en un
món èpic i fantasiós. Disponible per a PS 4 i 5, Xbox One i Series X/S, i PC.
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

CANVIS 

A l’hivern reduïm inconscientment el consum de fruites 
i verdures, cosa que debilita el nostre organisme

MASCARETA

DIETA

VENTILACIÓ

E S T I L S  D E  V I D A

i SALUT

El fred ja és aquí i ha arribat per quedar-se, segons advertei-
xen els meteoròlegs. I amb el fred es multipliquen les ma-
lalties que hi estan associades, sobretot les respiratòries.

Sovint les confonem, però són molt diferents entre elles: refre-
dat, catarro, grip estacional, otitis i sinusitis, a més del coronavi-
rus, és clar, són les més freqüents. Menys usuals, però més peri-
lloses, són les bronquitis i les pneumònies. 
En condicions de baixes temperatures les nostres defenses

disminueixen i les mucoses són menys efectives. El nas també
queda afectat i ja no filtra com hauria de fer-ho, ni pot escalfar
prou l’aire que inhalem perquè arribi als pulmons a la tempera-
tura apropiada. La situació és especialment perillosa per als me-
nors de tres anys, els més grans de 65 i els malalts crònics. Els in-
fants, a més, són molt propensos a patir bronquiolitis.
Si el quadre no és greu, el millor és fer repòs, menjar adequa-

dament i prendre antiinflamatoris, mucolítics i expectorants.
Només cal prendre antibiòtics en cas que apareguin infeccions
per bacteris o fongs, però són molt poc útils contra els virus,
que són els sospitosos habituals quan fa més fred. 

Temporada alta de virus

Els canvis bruscos de temperatura són l’origen 
de la majoria de refredats i malalties víriques

Les claus

Tot i que no és obligatòria, fer servir la mascareta 
pot ajudar els grups de risc a reduir el perill de contagi    

Si alguna cosa hem après de la pandèmia 
és la importància d’airejar els ambients on vivim i treballem
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